
Referat  bestyrelsesmøde Venøboen d. 28. maj 2024 

Pkt 2:  Opfølgning på beboermøde d. 22. april:  

Det var et godt og informativt møde.  

Er Ø udviklingsplan noget vi skal arbejde på at få sat i værk?  

En ø udviklingsplan koster lige så meget som en lokalplan ( ml. 600.000 – 1.000.000) 

Der skal fornyes Kommuneplan i år: Vi bør appellere til at der indskrives planer for udstykning af 
byggegrunde på Venø.  

Borgmester Marianne Bredal holder båltale til Sankt Hans. Derudover har Alice booket Marianne 
Bredal til en rundvisningsdag.  

Venøboen vurderer at havneudviklingen har første prioritet og dermed en lokalplansønske 
fremfor en øudviklingplan.  

Seniorboliger/bosætning: Annette, John og Marianne skal til møde med Vem byg ang. 
Finansiering af seniorboliger.  

Vi gennemgår muligheder for udstykning, som kan komme med i den nye kommuneplan. Der er 
flere ledige grunde (som dog ejes) som der blot med byggetilladelse kan bygges på. Vi drøfter 
mulighed for at arbejde videre med begge muligheder.  

Oplevelser på Seafood: Alice snakker med Kristian om hans ønsker og planer.  

Firbjergsande: renoveringsarbejde kræver ikke ændring af kommuneplan.  

Venøborg: arbejder med at renovere indvendig og bygge et indgangsparti. Peter snakker med 
folkene omkring Venøborg.  

 

Møde med Marianne Bredal+ teknisk dir. Dennis Jensen 

Alice planlægger. Fokus på : bosætning, havneudvikling. 

Lokalplansudvalget: Mette forespørger i forhold til medindflydelse på kommuneplanen – sidste 
frist osv.  

Pkt: 3: projekt Bobarhed. Vi kan nå at sende en ansøgning afsted inden 2. juni.  

Et EU projekt, hvor 2 øer fra hvert EU land får mulighed for at blive ”uddannet” i at bruge 
forskellige bosætningsværktøjer. Alice prøver at lave et udkast til en ansøgning.  

Pkt. 4: møde med SoMe kontaktperson Kirstine. 

At lave PR for Venø kræver en ret stor indsats og vi bør have for øje at der skal være en rød tråd i 
indholdet.  

Det foreslås at der laves en redaktionsgruppe, fordi det er en ret stor opgave. Derudover er det 
grundlæggende startarbejde der skal laves mht. opsætning, farver, logo, stil, indhold, vigtigt, 
men kræver professionel hjælp og dermed betaling.  

Alice har lavet et opslag i VP om nogle er interesserede i at lave en PR gruppe.  



Vi samler op til næste møde om vi kan mønstre arbejdsbier til dette; dernæst stillingtagen til det 
økonomiske aspekt.  

Pkt. 5:  

Velkomstposen er klar til udlevering; den er fyldt med gode fine sager. Birgitte laver 
velkomstbesøg og medbringer en pose. Alice har poser klar.  

Vi gennemgår tilflyttere, som ikke har fået velkomstbesøg.  

 Pkt. 6: Orientering fra : SADS møde på Strynø  

- Henvendelse fra ø sammenslutning ang. Unge fra småøerne som må flytte til fastlandet 
for at få en ungdomsuddannelse. Alice sender svar.  

- Første uge i juli: phD stud. kommer og laver interviews.  
- Foredrag: ang. ”hvem er de nye øboere” – forslaget er sendt til foredragsgruppen med 

ønske om at de tager det med. 
- På mødet blev gennemgået en del lovgivning.  
- Befolkningssituationen; sammenlagt på øerne er der det sidste ø sket en nedgang på 59 

personer i samlet. Bliv øbo.nu har startet en kampagne. Michael har en del materiale, 
som kan bruges til Venødagen d. 5. juli.  

- Friluftsrådet efterlyser ansøgninger til ø-projekter.  
- Der etableres et fødevarenetværk; der er webinar d. 11. juni.  
- Der er luftet om beredskabsplaner skal udbygges i forhold til tekniske nedbrud.  

 
Div:  

- Anders Kristensen har søgt ”samlingskraft” om midler til events.  
- Skive Mødet: Michael har været med til det. Der var interesserede, men der var for lidt at 

dele ud af. Placeringen var ikke så god. Michael efterlyser mere materiale hvis vi skal 
være med næste gang.   

- Strandrensning. God tilslutning, hyggelig dag.  
- Budnet: der er stadig mange udeblivelser af ugeposten. Det hjælper tilsyneladende ikke 

noget at henvende sig. Alice undersøger om der kan rykkes yderligere.  
- Forslag fra øboere: Lærerindestenen er ved at være lidt utydelig. Der efterlyses at 

historien bliver tydeliggjort. Enten ved at stenen males op igen; eller at der sættes en 
tekst/QR kode. HP undersøger.  

-  
 
Næste møde:  
August d. 14 kl. 19. Mødet er hos HP.  

 

 

 

 

 


